



MINISTRY OF DECENTRALIZATION AND LOCAL DEVELOPMENT

BAMENDA CITY COUNCIL

TENDERS BOARD
=====

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER N°006/ONIT/BCCITB/2022 of 12/04/2022 for the selection of a consultant to control and supervise the works of the construction of some sheds in the open space above Nkwen Market in two lots under Emergency procedure.

1. Subject of the tender

Within the framework of execution of the 2022 Investment Budget, the City Mayor of Bamenda City Council hereby launches Open National Invitation to Tender N°006/ONIT/BCCITB/2022 of 12/04/2022 for the selection of a consultant (firm) to control and supervise the works of the construction of some sheds in the open space above Nkwen Market in two lots.

2. Nature of Services

In general, the firm selected shall carry out the supervision and control of the construction of some sheds in the open space above Nkwen Market in two lots. The services shall include notably:

- Step by step control before, during and after all the construction works;
- Verification to ensure respect for specified standards of materials to be used;
- Quality control of materials and equipment to be put in place;
- Verification to ensure the respect of quality of labour to be used;

3. Execution timeframe

The maximum deadline provided by the Contracting Authority for the execution of the services forming the subject of this invitation to tender is four (05) months.

4. Lots

The services are regrouped in a unique lot.

5. Estimated cost

The estimated cost after preliminary studies is twelve million (12,000,000) Francs CFA inclusive of all taxes.

6. Participation and origin

Participation in this invitation to tender is open to all national consulting firms specialized in the control and supervision of building construction and public works.

7. Funding

The services which form the subject of this invitation to tender shall be financed by the 2022 Budget of the Bamenda City Council.

8. Bid bond

Each bidder must include in his administrative documents, a bid bond issued by a first-rate banking establishment approved by the Ministry in charge of finance and whose name is found in document No. 12 of the Tender File, of an amount of two hundred and forty thousand (240,000) Francs CFA and valid for thirty (30) days beyond the date of validity of the bids.

9. Consultation of tender file

The tender file may be consulted during working hours at the Bamenda City Council, Department of Technical Services, Tel: 677 14 41 31/677 00 32 58, upon publication of the invitation to tender.

10. Acquisition of tender file

The tender file may be obtained from Bamenda City Council, Department of Technical Services, Tel: 677 14 41 31/677 00 32 58, upon publication of the invitation to tender against the payment of the non-refundable sum of twenty-one (21,000) CFA Francs, payable into the Bamenda City Council Treasury under the budgetary head 712 101.

11. Submission of bids

Each bid drafted in English or French in five (5) copies including the original and four (04) copies marked as such, should reach Bamenda City Council, Department of Technical Services, Tel: 677 14 41 31/677 00 32 58, not later than 05/05/2022 at 12.00 noon and should carry the inscription:

«OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER N°003/ONIT/BCCITB/22 of 12/04/2022 for the selection of a consultant (firm) to control and supervise the works of the construction of some sheds in the open space above Nkwen Market in two lots under Emergency procedure.

«TO BE OPENED ONLY DURING THE TENDER OPENING SESSION»

12. Admissibility of bids

For fear of being rejected, only originals or true copies certified by the issuing service or administrative authorities (Senior Divisional Officer, Divisional Officers) must imperatively be produced in accordance with the Special Regulations of the invitation to tender.

They must obligatorily be not older than three (3) months preceding the date of submission of bids or may be established after the signature of the tender notice.

Any bid not in compliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. This refers especially the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Minister in charge of Finance.

13. Opening of bids

The bids shall be opened in two phases. The opening of the administrative file and the technical bid shall first take place followed by the opening of the financial bids of bidders who obtained the required minimum technical score.

The opening of administrative documents and the technical bids shall be done by the Bamenda City Council Internal Tenders Board on the 05/05/2022 at 1.00 pm local time in the Conference hall of City Council.

Only bidders may attend or be represented by a duly mandated person.

The opening of the financial bids shall take place at the end of the technical analysis and shall only concern bidders who obtained the minimum required score of eighty percent (80%).

14. Evaluation criteria

14.1. Eliminatory criteria

- Absence of bid bond;
- False declaration or forged documents;
- Technical score of less than 80 out of 100 percent;
- Omission in the price list of a quantified item;
- Duration of work given by the bidder more than that fixed in the tender;

- Non compliance with the bid model;
- Absence of Special Administrative Clauses (CCAP) initialled in all its pages;

14.2. Essential criteria

The following essential criteria shall be evaluated in a binary manner (satisfactory or not) and will include:

- Financial situation;
- Personnel;
- References;
- Equipment;
- Methodology/planning.

15. Method of selection of consultant

The consultant shall be chosen by method of quality-price ratio, in conformity with the procedure given in the present Tender File.

16. Award

The contract will be attributed to the Consultant whose offer has been evaluated the lowest, that is to say the offer having had the best technico-financial mark and judged in conformity with the tender document, within the available funds.

17. Validity of bids

Bidders will remain committed to their bids for a period of ninety (90) days with effect from the bid submission deadline.

18. Complementary information

Complementary information may be obtained during working hours from Bamenda City Council, Department of Technical Services, Tel: 677 14 41 31/675 10 29 29.

Bamenda, the 12 AVR 2022

**The City Mayor
Bamenda City Council
(Contracting Authority)**



[Signature]
ACHOBONG TAMBENG PAUL

Copies:

- PCRB (for publication and archiving)
- Chairlady ITB (for information)
- Contract Service/Archives.
- Notice Board



MINISTRY OF DECENTRALISATION AND LOCAL DEVELOPMENT

BAMENDA CITY COUNCIL

TENDERS BOARD

APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N°006/AONO/CIPMCUB/2022 du 12/04/2022 pour la sélection d'un consultant chargé du contrôle et supervision des travaux de construction de boutiques dans l'espace libre au dessus du marché de Nkwen en deux lots sous «Procédured'urgence».

1. Objet de l'Appel d'Offres

Dans le cadre de l'exécution du budget d'investissement d'exercice 2022, Le Maire de la ville auprès de la Communauté Urbaine de Bamenda lance sous la procédure d'urgence un appel d'offres National Ouvert pour le projet susmentionné.

2. Consistance des prestations

Les prestations comprennent notamment:

- Le contrôle avant, pendant et après toutes les opérations de construction;
- La vérification du respect des normes des matériels à utilisés ;
- Le contrôle des matériaux à mettre en œuvre;
- La vérification pour assurer le respect de la qualité de la main d'œuvre ;

La description détaillée des prestations à exécuter figure dans les Termes de Référence TDR faisant partie intégrale de l'Appel d'Offres.

3. Délais d'exécution

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage pour la réalisation des prestations objet du présent appel d'offres est de quatre (05) mois.

4. Allotissement

Les prestations sont regroupés en un lot unique.

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est de douze millions (12,000,000) Francs CFA toute taxes compris.

6. Participation et origine

La participation au présent appel d'offres est ouverte aux consultants nationaux spécialisés dans le contrôle et supervision des travaux publics et de construction des bâtiments.

Financement

Les prestations objet du présent appel d'offres sont financées par le Budget d'Investissement Public de la Communauté Urbaine de Bamenda au titre de l'exercice 2022.

7. Cautionnement provisoire

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des finances et dont la liste figure dans la pièce 12 du DAO, d'un montant de deux cent quarante mille (240,000) Francs CFA et valable pendant trente (30) jours au-delà de la date originale de validité des offres.

8. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être consulté aux heures ouvrables à la Communauté Urbaine de Bamenda, Direction des Services Techniques, Tel : 677 14 41 31/675 10 29 29 dès publication du présent avis.

9. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être obtenu à la Communauté Urbaine de Bamenda, Direction des Services Techniques, Tel : 677 14 41 31/677 00 32 58 dès publication du présent avis, contre versement d'une somme non remboursable de vingt-un (21,000) Francs CFA, payable à la trésorerie de la Communauté Urbaine de Bamenda sur la ligne d'imputation budgétaire n°712 101.

10. Remise des offres

Chaque offre rédigée en français ou en anglais en cinq (05) exemplaires dont un (01) original et quatre (04) copies marquées comme telles, devra parvenir à la Communauté Urbaine de Bamenda, Direction des Services Techniques, Tel : 677 14 41 31/677 00 32 58 au plus tard **le 05/05/2022 à 12.00 heures** et devra porter la mention:

APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N°006/AONO/CIPMCUB/2022 du 12/04/2022 pour la sélection d'un consultant chargé du contrôle et supervision des travaux de construction de boutiques dans l'espace libre au dessus du marché de Nkwen en deux lots sous «Procédured'urgence».

A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement"

11. Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative (Préfet, Sous-préfet,...), conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles doivent dater de moins de trois (03) mois précédant la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances.

12. Ouverture des plis

L'ouverture des pièces administratives et des offres techniques aura lieu **le 05/05/2022 à 13.00 heures** par la Commission Interne de Passation des Marchés de la Communauté Urbaine de Bamenda dans la salle de Conférence de La Communauté Urbaine de Bamenda.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée.

13. Critères d'évaluation

1. Critères éliminatoires

Il s'agit notamment:

- Absence d'une caution de soumission ;
- Fausse déclaration ou pièce falsifiée ;
- Omission d'un prix unitaire dans le bordereau de prix unitaire ;
- Durée plus longue que celle prescrite dans le dossier d'Appel d'Offres ;
- Note technique inférieure à 80% au niveau de l'évaluation technique;
- Non-conformité du modèle de soumission;
- Absence de CCAP paraphée à chaque page.
-

2. Critères essentiels

Les critères relatifs à la qualification des candidats porteront à titre indicatif sur:

- Situation financière ;
- Références ;
- Personnels ;
- Matériels ;
- Méthodologie/planning.

14. Méthode de sélection du Consultant

Le Consultant sera choisi par la méthode de la sélection qualité-coût, conformément aux procédures décrit dans le présent DAO

15. Attribution

Le marché sera attribué au Consultant dont l'offre aura été évaluée la mieux distante, c'est-à-dire l'offre ayant obtenu la meilleure note technico-financière et jugée conforme au DAO, dans les limites du crédit disponible.

16. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant 90 jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables à la Communauté Urbaine de Bamenda, Direction des Services Techniques, Tel : 677 14 41 31/677 00 32 58.

Bamenda, le 12 AVR 2022,

Amplifications :

- ARMP (pour publication et archivage) ;
- Présidents CPM (pour information) ;
- Affichage (pour information) ;
- Service des Contrats/Archives



Le Maire de la ville auprès de la
Communauté Urbaine de Bamenda
(Autorité contractante)

ACHOBONG TAMBENG PAUL